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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Dober večer, lep pozdrav vsem skupaj. Z veseljem že v roku leta 
dni drugič gostimo predsednika vlade republike Grčije, gospoda Karamanlisa - pravzaprav v istem 
prostoru. Bili smo veseli njegovega obiska lansko leto v času, ko je Slovenija vstopala v evro in smo imeli 
veliko prireditev. Tisto priložnost smo izkoristili tudi za izmenjavo uradnih stališč. Potem je sledil tudi moj 
obisk v Grčiji, ki se ga z veseljem spominjam in se še enkrat zahvaljujem za toplo gostoljubje.  
 
Tokrat pa je to druženje namenjeno bolj izmenjavi mnenj, stališč, vezanih na skupne evropske teme - tudi 
na zadeve, ki jih v času slovenskega predsedovanja Evropski uniji skupaj rešujemo v regiji Zahodnega 
Balkana. Tej temi je bilo posvečeno tudi največ časa v najinem razgovoru - razgovor se bo nadaljeval 
med delovno večerjo. Tako Slovenija kot Grčija, ki sta na dveh različnih straneh regije Zahodnega 
Balkana, podpirata evropsko perspektivo vseh držav Zahodnega Balkana - seveda ob tem, da te države 
izpolnijo nujne pogoje za vstop v Evropsko unijo, kot so veljali tudi za druge, zdaj že države članice. 
 
Skupaj smo podprli tudi odločitev Evropskega sveta, ki je bila sprejeta soglasno decembra lani, vezano 
na stabilizacijo razmer na Kosovu, vezano na odločitev o napotitvi misije evropske obrambne in 
varnostne politike na Kosovo. Ta odločitev v teh oziroma v naslednjih dneh dobiva tudi svojo nadgradnjo. 
Oboji se zavzemamo za takšno rešitev, vezano na prihodnji status Kosova, ki bo dolgoročno stabilizirala 
regijo in ki bo ohranila Evropsko unijo enotno.  
 
Pozdravljamo skupaj tudi pravkar končane predsedniške volitve v Srbiji. Srbija se je na nek način na teh 
predsedniških volitvah odločila tudi za nadaljevanje evropske poti. Upamo, da bo v četrtek prišlo do 
podpisa političnega sporazuma med Evropsko unijo in Srbijo. Slovenska vlada je ravno danes dala 
zeleno luč za naš podpis k temu sporazumu. Upamo, da bodo dogodki v prihodnji tednih in mesecih - 
vezani na stabilizacijo razmer v regiji, na določanje prihodnjega statusa Kosova - vplivali na razmere v 
regiji na ta način, da se bo evropska perspektiva držav Zahodnega Balkana okrepila in da bo regija ob 
koncu slovenskega predsedovanja Evropski uniji bolj stabilna in vsaj z enim nerešenim vprašanjem manj. 
 
Pogovarjala sva se tudi o evropski perspektivi bivše jugoslovanske republike Makedonije. Slovenija tukaj 
- v zvezi z odprtim vprašanjem imena - podpira konstruktivno, kompromisno rešitev. Čas za to rešitev 
prihaja - tudi zaradi članstva ali pa potencialnega članstva bivše jugoslovanske republike Makedonije v 
NATO. O tem bodo odločitve padale prej kot pa odločitve vezane na naslednje korake pri vstopanju te 
države v Evropsko unijo. Iz tega vidika tudi Slovenija poziva bivšo jugoslovansko republiko Makedonijo, 
da pristopi k resnim pogovorom o tem, da se najde konstruktivni kompromis vezan na ime te države. 
 
Seveda je beseda tekla tudi o trenutno eni najbolj aktualnih tem v Evropski uniji, vezani tudi na prihodnji 
Evropski svet, na marčni Evropski svet. Gre pa za okoljsko-energetski sveženj, ki ga je pred kratkim 
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predstavila Evropska komisija. To je dobra rešitev in v pravem času. Do dokončnih odločitev pa bo 
potrebno še precej usklajevanja. Imamo pa pred seboj neko dobro, konkretno osnovo, na podlagi katere 
bo mogoče v prihodnjih mesecih – jaz osebno upam, da do konca tega leta – naloge ali pa bremena 
vezane na uresničevanje okoljsko-energetskih zavez in boju proti klimatskim spremembam, ki jih je 
Evropska unija sprejela lani, tudi konkretizirati – in to na način, da bodo bremena pravično razdeljena. 
Predlog Evropske komisije je korak pravi smeri. 
 
Naj ob koncu dodam samo še to, da se veselim, da bo od konca marca naprej vzpostavljena tudi direktna 
letalska povezava med Slovenijo in Grčijo – nekajkrat na teden. To bo še dodatno prispevalo k večji 
izmenjavi dobrin, storitev in tudi turistov. Tukaj se sodelovanje v zadnjih letih zelo krepi - narašča število 
turistov, ki obiskujejo Grčijo in prihajajo iz Slovenije – in tudi obratno – in to s številkami oziroma trendi, ki 
so razveseljivi. Ta povezava, ki bo vzpostavljena, bo omogočila, da bodo ti trendi v prihodnosti še boljši. 
Hvala lepa. 
 


